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Obiectul întrebării: Consolidarea și dezvoltarea sistemului de irigații

Recent, ap' declarat că sistemele de irigații, care s-au distrus și nu au fost consolidate din 
anul 1989, reprezintă unul dintre motivele pentru care agricultura din România nu este 
modernă și performantă.
Agricultura a contribuit anul trecut cu aproximativ 15 miliarde de euro la PIB-ul țării, dar 
fermierii, care au investit mult în cultivarea pământului, se tem că seceta puternică anunțată 
pentru lunile iulie și august le va compromite producția și că aceasta va fi doar jumătate din 
cea sperată.
În vara anului trecut ați anunțat că pentru diminuarea efectelor secetei este necesar un 
pachet de măsuri pentru urgentarea consolidării sistemului de irigații, dar ați constatat, între 
timp, că bugetul de stat nu își permite suma de aproximativ un miliard de euro necesară 
investiției în irigații. În 2012, despăgubirile plătite fermierilor, ca urmare a efectelor secetei în 
agricultură, au fost de 45 de milioane de euro iar seceta din acest an se preconizează că va 
fi asemănătoare cu cea din anul trecut, ceea ce înseamnă că pagubele vor fi similare și 
ministerul pe care îl conduceți va fi pus în situația de a acorda din nou despăgubiri.
Având în vedere cele prezentate, vă întreb:

1. Ce acțiuni va demara ministerul pe care îl conduceți pentru a susține dezvoltarea și 
consolidarea sistemului de irigații ?

2. Care este strategia Ministerului pe care îl conducem privind accesarea fondurilor 
europene necesare acestui sector?

Solicit răspuns scris.
Cu deosebită considerație,

SENA TOR, 
Dumitru ̂ Marcel Bujor


